
Hordaland Fylkeskommune rapportering 2016 
 
Til informasjon: 
Rapporten er fra Elise Barsnes, Klubbutvikler Inkludering. I august gikk jeg ut i mamma permisjon 
som jeg skal være i frem til og med april. I perioden fra desember av vil jeg ha en gradvis økning 
frem mot april i alt fra 15-40% arbeid. I mitt fravær er Stig Blindheim (NFF Hordaland) og Martin 
Uthaug (Hordaland idrettskrets) ansvarlige for oppfølgning av inkluderingsarbeidet. 
 
Viser til svar på de ulike punktene i våre 2 søknader. Økonomisk informasjon til rapporten må 
ettersendes ila. starten av januar.  
 

1. Fargerik turneringer 
Hittil i år har vi vært til stede på 3 Fargerike turneringer, Ny-Krohnborg, Askøy IL, Årstad Håndball. 
Her har vi vært med å støtte i både planlegging og gjennomføring. Vi hjelper med leie av lokale, 
skaffer dommere til kampene, bidrar med lunsj, utstyr og premier.  
 
Vi vet at flere klubber har arrangert Fargerike turneringer uten å få ekstra støtte fra oss (døme: SK 
Trane), da turneringen går sin gang i klubben og har blitt en fast turnering. Vi har også hatt flere 
klubber i oss som ønsker å arrangere turneringen, men vi ser dessverre at noe av dem ikke får til å 
engasjere nok personer fra klubben til å holde det. Vi skulle gjerne sett flere klubber ha en Fargerik 
turnering, da det er med å skape og styrke et godt verdiarbeid i og for klubben.  
 
 

2. Tiltak rettet mot beboere i mottak 
- Sendt ut informasjon til aktivitetslederne/koordinatorene på mottakene i Bergen og en del i 

Hordaland generelt for å informere om hva vi kan hjelpe dem med  
- Informasjonsinnhenting for forsikring i idrettssammenheng for Heiane Mottak. Sjekket opp i 

saken med UDI, NAV og andre for å finne ut hvordan en beboer i mottak er forsikret ved 
idrettsaktivitet og hvilke rettigheter dem har. Informert så videre til mottak og idrettslag på 
funnene våre 

- Beboere i mottak og EMA har deltatt på MIL cup i sommer og utover høsten (primær fotball 
og litt cricket). Her stilte vi opp på turneringsdagene i sommer, samt vi tilbød vår 
assistanse/støtte til transport og utstyr. Vi delte også ut leggiser til dem som ikke hadde det 
og forklarte hvorfor det er viktig å ha på seg, spesielt i henhold til forsikring. Vi ser at 
Møhlenpris idrettslag (MIL) gjør et godt arbeid her. Vi håper flere idrettslag kan bidra i dette 
arbeidet for mottaket i nærområdet, og vi informerer at vi ønsker gjerne å bidra til at flere 
idrettslag får dette til i 2017.  

- Vi stiller gjerne med utstyr og premier til mottakene ved interne turneringer 
- Informerer til idrettslag og hjelper dem med hvordan de kan støtte og tilnærme seg beboere 

i mottak som ønsker å være med på idrettsaktivitet. (Døme her er: Støtte til Solid IL med 
fotballsko, leggiser og sokker til beboere fra mottaket i Sagvåg, EMA beboere). 

 
Feltarbeideren til mottakene, med fokus på de voksne. Dette er et prosjekt som jeg (Elise) har ønsket 
å få i gang nå i høst, men siden jeg ikke har kunnet fulgt dette opp i min permisjon så er dette 
prosjektet utsatt til 2017. Her ønsker vi å få et samarbeid med et nærliggende idrettslag og våre 
feltarbeidere hvor vi kommer og besøker mottakene for å ha aktiviteter hos dem, og oppfølgning for 
at de som ønsker skal kunne delta i idrettsaktivitet i nærområdet.  
 
 



3. Lavterskeltiltak - Jentegrupper: 
Fridalen: Levert fire aktiviteter - fotball, håndball, basketball, kampsport.  
Slettebakken: Levert fire aktiviteter - fotball, basketball, volleyball, bordtennis.  
 
Fått gode tilbakemeldinger fra gruppene og ikke minst ser vi at flere av jentene begynner i idrettslag 
på fritiden. Vi er flinke til å bruke instruktører fra idrettslagene i nærområdet (gjerne kvinner) slik at 
jentene kjenner igjen de når de kommer til klubben. 
 
Det er alt avtalt jenteidrettsdag for Fridalen skole til våren, samt vi ser på muligheter for å få til 
lignende aktiviteter for jenter utenfor Bergensområdet i 2017.  

 
4. Resultater av arbeidet til feltarbeiderne 

Vi har to eksterne feltarbeidere per dags dato, så har vi internt også vært med å bidra som 
feltarbeidere når det trengs. Denne våren har vi hatt feltarbeider på tre skoler i Bergen kommune. 
Hop ungdomsskole, Rothaugen ungdomsskole og Slettebakken barneskole.  

- På Hop er 18 elever i aktivitet. 7 jenter deltar på eget svømmekurs for jenter, 4 gutter på 
eget svømmekurs for gutter. 3 gutt deltar på kickboxing, og 5 gutter er med på fotball. 

- På Rothaugen er så å si hele klassen med og spiller fotball. Her er det et blandet lag med 
både gutter og jenter. 

- På Slettebakken skole er det 11 gutter og 1 jente som deltar på fotballaktivitet på ulike 
idrettslag. I tillegg er det en gutt som er begynt med friidrett, en jente som er begynt 
med badminton, og to som er involvert i aktivitet med Redd Barna.  

- På alle skolene er elevene introdusert for ulike idretter og aktiviteter for å vise 
mangfoldet de kan velge mellom. Noen velger å ikke delta, andre klarer ikke vente. På 
noen av skolene har det sluttet elever eller de er flyttet over i ordinære klasser eller til 
nærskole og kommet inn nye elever. Disse jobber vi fortløpende med. 

 
Nå i høst er vi representert på Slettebakken (barneskole 4-7.kl), Rothaugen ungdomsskole og har 
vært noen få ganger på Hop ungdomsskole. Per dags dato ser det slik ut:  

- 9 av 17 elever fra Rothaugen er i fast aktivitet, de resterende er med i blant. Idretter som 
cricket, fotball, ballet, kickboksing, svømming og basketball 

- Slettebakken skole har 9 av 11 elever i fast aktivitet. Idretter som fotball og svømming 
 
Utenfor Bergen har vi etablert oss i Askøy og Fjell kommune. Høsten 2016 startet vi hos Kleppestø 
barneskole og på senhøsten hos Knappskogen barneskole på Fjell. I begge kommunene er ønskene at 
vi skal stille på flere skoler også, som vi arbeider med å få til.  

- Resultatene fra disse to skolene kommer i begynnelsen av 2017 
- Samarbeider med Way Forward på Fjell med transport for elevene 
- Kleppe (1-7), Kleppestø (ungdomsskole) og Tranevågen (ungdomsskole) har alle vært i 

kontakt med oss og ønsker å starte opp i 2017. Ulike utfordringer på disse skolene, noen 
med mange enslige mindreårige, noen med mange helt nyankomne, noen med 
innføringsklasse som ikke har gym sammen men som er i ordinære klasser (da mister vi 
vårt faste møtepunkt) 

 
 
4.1 Aktivitetsdager: 
Skoler med innføringsklasser i Bergen kommune og nærliggende kommuner har deltatt på 
aktivitetsdagene våre. Der viktig at vi er i ulike bydeler og kommuner slik at flest mulige skoler får 
muligheten til å delta.  
 
Aktivitetsdagen på Leikvang Idrettsplass, 7. mai 



- Nærmere 200 elever i aktivitet 
- 15 ulike aktiviteter med instruktører fra de ulike idrettene 
- 6 skoler er representert 
- Lunsj ble servert 
- Presseoppslag BA 

 
Aktivitetsdagen på Sotra arena, 26. okt 

- Nærmere 200 elever i aktivitet 
- 12 ulike aktiviteter med instruktører fra de ulike idrettene 
- 11 skoler representert 
- Lunsj i samarbeid med Lerøy 
- Seminar samme dag: Idretten som mestringsarena for alle, 15 deltakere 
- Presseoppslag Vestnytt 

 
Vi ser vi må bli flinkere til å kontakte kommunene i Hordaland i forkant av arrangementer og tiltak vi 
arrangere slik at flere relevante personer som arbeider med skole, helse, inkludering og integrering 
kan delta. Gjerne ved at kommunen oppfordrer til deltakelse i forkant av seminarer vi arrangerer. 
 
 

5. Kompetansesenter innenfor inkluderingsarbeid i idretten 
Gjennom dette året ser vi at mange idrettslag, enkeltpersoner, skoler, mottak, særkretser og frivillige 
organisasjoner kontakter oss for å skaffe dem informasjon og hjelp til med ulike inkluderingssaker. 
Det er kjekt å vite at vi kan være et kompetansesenter og at andre ønsker å bruke oss til å fortelle om 
vårt inkluderingsarbeid.  

Det er spennende og lærerikt å delta på kurs og konferanser. Her får vi både nyttig og lærerik 
informasjon, samt vi kan skape nye relasjoner. i år har vi deltatt på 4 konferanser i Bergen og 2 via 
Skype. Enda mer begivenhetsrikt er det om vi får være med å fortelle andre om vårt arbeid og hva 
som er viktig for inkluderingsarbeidet i idretten. Vi deltar på konferanser som omhandler inkludering, 
integrering, flyktninger, kommunikasjon, idrett og helse.  

Vi har vært flinke til å informere idrettslagene i Hordaland på hvilke søknader de kan søke om støtte 
til deres inkluderingsarbeid, likevel ser vi at enkelte klubber som burde søkt kanskje ikke har gjort 
det. Her må vi se enda tydeligere på hvordan vi kan få dem til å søke og hvem vi skal opprette 
kontakt med i klubben slik at søknaden blir sendt.  

Vi prøver å følge opp alle idrettslag som mottar støtte fra NIFs flyktningefond, NFF- og NHF sine 
inkluderingsmidler og UDI idrettsstøtte. Gjennom felles informasjon på e-post, telefonsamtaler og 
møteplasser. 

Høyskolen i Bergen: Vi har hatt fire studenter med på aktivitetsdagen vår på Sotra. Så har vi i høst 
hatt en undervisning/presentasjon av vårt arbeid for bachelor idrett studenter. Vårt ønske er jo 
gjerne å kunne ha med studenter som våre feltarbeidere.  
 
 

6. Samarbeid med Fylkeskommune, Bergen Kommune og andre kommuner  
En rekke møter internt og eksternt for å sikre god gjennomføring i henhold til de ulike tiltakene vi 
arbeider med. Dømer på eksterne møter: 



- Samarbeid med fylkeskommunene sitt prosjekt Aktiv saman, her er vi med å arrangere 
møteplasser for å diskutere inkluderingsarbeidet for idretten og friluftslivet i Hordaland. 
Ca. 6 samlinger per 2016 

- Får informasjon fra og rapporterer til Bergen kommune vedrørende innføringsklasser, 
hvilke skoler har innføringsklasser, hvor mange elever og hvor trenger de mest 
oppfølging. Ønsker også å få dette utenfor Bergen også, vi har prøvd å få riktige 
kontaktpersoner her, men vi tar gjerne imot innspill og hjelp for å etablere en god 
kontaktliste for innføringsklasser i Hordaland! 

- Vi har deltatt på kurs der inkludering, integrering og idrett er tema, i regi av blant annet 
Bergen kommune. Vi har også vært på tilbudssiden for å kunne informere om vårt 
inkluderingsarbeid på Idrettens hus. Kurs og konferanser er viktig for å styrke vår og 
feltarbeidernes kompetanse innen tema som omhandler flerkulturelle, integrering, 
ungdommer og idrett. 

- Informasjon til Idrettsrådene i Hordaland om arbeidet vi gjør og hva vi kan støtte dem 
med. Askøy Idrettsråd og Askøy kommune med idrettsavdelingen har brukt vår 
kompetanse til å holde foredrag for sine ansatte, idrettslag og frivillige organisasjoner. Vi 
skulle gjerne sett at flere Idrettsråd og kommuner brukte vår kompetanse, men vi skal 
fortsette å informere om hva vi kan hjelpe med.  

- I vinter var vi invitert til samling på Frekhaug for å fortelle om inkluderingsarbeidet vi gjør 
og hvordan idrettslag i Nordhordland kan arbeide med inkludering og integrering. 

 
 

7. Samarbeid med frivillige organisasjoner  
Vi ønsker å samarbeide med frivillige organisasjoner om inkluderingsarbeidet for å sikre at alle barn, 
ungdommer og voksne med flerkulturell bakgrunn får delta i og rundt idrettsaktivitet i sitt 
nærområde. Dømer fra samarbeid: 

- Kvinnegruppen tilknyttet Sletten området. Her har vi vært med på en samling og har 
sendt relevant informasjon i ettertid.  

- Samarbeider med Way Forward på Fjell med transport for elevene 
- Samarbeid med Røde Kors Hordaland i henholdt til hvordan vi kan hjelpe hverandre med 

inkluderingsarbeidet i Hordaland 
 

8. Klubbesøk, tette samarbeid og møteplasser for idrettslagene i Hordaland  
- Etablere møteplasser på tvers av idretter. Her var målet å få på plass en til to samlinger 

om høsten, men i mitt (Elise) fravær har det ikke vært like lett å følge denne 
Inkluderingsmøteplassen opp, så ønsket mitt er å få starte dette opp til våren 2017. Vi 
hadde stor suksess med en inkluderingsmøteplass for fotballklubber i Bergen før 
sommeren, der erfaringsutveksling står sentralt. 

- Klubbesøk og tette samarbeid med utvalgte klubber, her står vi sterkest i henhold til 
fotball og håndballklubber, men vi arbeider for å skape gode relasjoner med andre 
idrettsklubber også. Blant annet har vi hjulpet Bergen Bokseklubb, Ulriken Eagles og 
Bømlo Idrettslag, mfl. 

 
Noen punkter for inkluderingsarbeidet i 2017: 
Fortsette det gode arbeidet med feltarbeidervirksomheten hvor vi ønsker å utvide til flere skoler, 
men da tror jeg vi må rekruttere flere feltarbeidere også. Vi er ønsket på flere skoler og vil gjerne 
bidra, men våre to feltarbeidere har ikke nok kapasitet. Vi ser på hvordan dette kan løses enda bedre 
for 2017.  
 



Vi bør ha flere årlige samlinger med klubber som vi sender elever til og/eller som mottar midler fra 
feks. Flyktningefondet. For å lære av erfaringene, fortelle om vårt arbeid og hvordan vi kan hjelpe 
dem (klubbutvikling) og informere om øvrige støtteordninger. 
 
Vi vurdere om vi skal tilby skoler kurs knyttet til tilrettelagt kroppsøvingstimer for innføringsklasser, 
feltarbeiderrollen. Arbeides med vinteraktivitetsdag og sjø/vann-aktivitetsdag for 2017.


